
Miljøministeriet • Børsgade 4 • 1215 København K
Tlf. 72 54 60 00 • Fax 33 32 22 27 • CVR 12854358 • EAN 5798000862005 • mim@mim.dk • www.mim.dk

Folketingets Miljøudvalg
Christiansborg
1240 København K

J.nr. 001-07799

Den 10. oktober 2012

Folketingets Miljøudvalg har i brev af 14. september 2012 stillet følgende 
spørgsmål nr. 424 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Benedikte Kiær (KF).

Spørgsmål nr. 424 (alm. del)
Finder ministeren, at det er i god overensstemmelse med regeringens 
udmeldinger om gode rammebetingelser for danske virksomheder, når en 
række kommuner meddeler nye ansøgere af miljøgodkendelser vedr. 
husdyranlæg, at der vil gå op mod halvandet år før sagsbehandlingen vil 
blive påbegyndt?

Svar 
Med husdyraftale 1, der blev indgået i februar 2009 mellem den daværende 
regering og KL, blev der aftalt en sagsbehandlingstid på 9 måneder for 
godkendelser af store husdyrbrug.

Opgørelsen over kommunale sagsbehandlingstider for 2011 viser, at den 
gennemsnitlige kommunale sagsbehandlingstid i 2011 var ca. 9 måneder, jf. 
mit svar på spørgsmål 421. Opgørelsen viser dog samtidig, at der er nogle 
kommuner, der har længere sagsbehandlingstider herunder et mindre antal 
kommuner med meget længere sagsbehandlingstider.

Kommunerne har efter husdyrloven såvel det faglige som det politiske 
ansvar for afviklingen af husdyrsagerne. Statsforvaltningerne fører tilsyn 
med, at kommunerne overholder lovgivningen, ligesom Folketingets 
Ombudsmanden påser, at generelle sagsbehandlingsregler overholdes. Jeg er 
bekendt med, at Folketingets ombudsmand i en konkret sag har udtalt, at han 
finder det beklageligt, at en sag om godkendelse af et husdyrbrug har ligget 
uden sagsbehandling i den pågældende kommune fra den. 7. juni 2007 til 
den 20. november 2008. 
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